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Til Miljø- og Fødevareudvalget      

        

                                                               Fredensborg d. 11. maj 2021 

 

Med tilladelse fra Dorthe Brauner Jensen indsender jeg en sag fra Faurholts Plantage.  Hun har lagt det 

som opslag i Facebookgruppen ”Stop indhegningerne af Nationalparkerne NNP for dyrenes skyld”.          
Jeg håber I kan forstå hvor alvorligt det står til med udsultning af heste.  Overalt.  Uden at nogen reagerer.    

Uden at nogen har ansvar.  Men nu kan I da ikke sige, at I ikke er informeret.                                                                                                      

Venlig hilsen 

Tina Bartels 

 

 

HERUNDER NÆVNTE OPSLAG: 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Jeg synes jeg vil dele denne sag her fra 2019 fra Faurholts Plantage ved Silkeborg. 

Et natur genopretnings projekt hvor der i nov 2017 blev udsat 16 “sunde og raske” Exmoor Ponyer på det 
100 hektar store areal. 

Et projekt i samarbejde med Silkeborg kommune - Dyreholder samt Lods ejer som var nabo til arealet. 

Dyreholderen gik konkurs og tilsynet overgik til advokaten. 

Der døde 16 Exmoor ponyer af sult og parasitter vinteren 2018-2019 men man formoder antallet var større 

da da blev født en del føl på arealet. 

Sagen blev anmeldt den 4 maj 2019 af DB. 

Særlov viborg opgav at drage nogen til ansvar grundet for mange private særhensyn. 

Inge Richter Lassen og jeg besluttede at ville få sagen genoptaget ved Særlov hvilket lykkedes ved 

ihærdigt arbejde. 

Foretog en masse båndede samtaler med Lodsejer - nabo - Silkeborg Kommune mm. 

“Lodsejeren havde kendskab til udsultningerne og dødsfaldene men gjorde intet og han prøvede endda at 

skjule haste kadavere med grus på arealet.” 
“Silkeborg kommune havde repareret hegnet og havde set de døde heste men troede det var nok at give 

Lodsejer besked.” 
“Naboen boede til leje og arbejdede for lodsejeren og “turde” ikke anmelde af hensyn af represalier” Han 
gav dem brød !! 

“Lodsejerens forklaring var at han ikke “troede” han havde anmelder pligt.” 
Vi fik genoptaget sagen ved Særlov Viborg og havde Midtjyllands Avis på sagen men desværre gik der blot 

halvanden måned og Politiet opgav igen pga for mange “særhensyn” at drage nogen til ansvar. 
// Et godt eksempel på hvad der sker når mennesker planter tamme dyr i et indhegnet areal og overlader 

dem til egen skæbne // 

(((sagen havde fokus i diodiversitet.dk på et tidspunkt og tilhængere af disse projekter jublede over de 

døde heste kadavere til gavn for ådselsæderne))) 
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https://www.facebook.com/groups/375685486805881/user/100003582222633/?__cft__%5b0%5d=AZV5LpcWkJX7sk467bqH-p0Ysk8wStNiQkfoj8lNVuZZ3YgfCyNDp_UL55e9i-b1YbbnpruvAMKqwpXt2zlTiAsMCxdTqHNOj-aTbKMR5h6kjpZAAvHBmu6QDwkYIOaUIyh3AkKCo1eFxt9au88ymVlxvQi-hpkA_OSorKYSH7AFqNf2l2qViiULtC1vRhfbw0E&__tn__=-%5dK-R
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Når man har gået blandt døde hestekadavere og mærket deres lidelser tæt på kroppen og lugter den 

sødlige lugt fra de døde heste så glemmer man det ikke... 

Disse heste fik aldrig en rettergang og jeg bestemte mig for at ville arbejde for at disse heste / dyr skulle 

behandles anstændig og drages omsorg for i deres natur projekter. 

Desværre blev 7 heste opbevaret hos “hestehandler” mens konkurs sagen kørte. 
Disse heste kom så desværre igen ud i et naturprojekt hos denne hestehandler som vi så måtte anmelde 

vinteren 2020 ved Silkeborg grundet vanrøgt i form af udsultning samt enkelte føl var stok halte. 

Så disse stakkels 7 Exmoor ponyer blev svigtet to gange og hvor de er i dag vides ikke da hestehandleren 

er ophørt med naturpleje. 

Ps:  

de sidste 3 billeder er fra projektet der blev anmeldt hos hestehandleren i 2020 og denne fik påbud om at 

hjemtage 20 magre moderhopper samt 12 magre føl samt Dyrlæge indover. 

Der blev vurderet dengang af Særlig Viborg at hestene var for magre til at gå ude i de kolde vintermåneder. 

Dette kunne Østjyllands Politi tage ved lære af. 

 

 

 

-------------------------------------------------------------------(opslag slut)-------------------------------------------- 

 

  

                    Opslaget har 9 fotos af bl.a. udsultede heste, hesteskeletter samt mudrede folde.  

                    Gå selv ind på hjemmesiden og se disse fotos.  

 ”Stop indhegningerne i kommende Nationalparker for Dyrenes skyld”. 


